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ünnepi csapatgyűlés 
Leszerelő katonák búcsúztatása 

Értékelték 
az élelmiszeripari 

vállalatok munkáját 
Ülést tartott az SZMT elnöksége 

Tegnap, csütörtökön dél-
előtt az egyik helyőrség mű-
szaki egysége ünnepi csapat-
gyűlést tartott abból az al-
kalomból, hogy búcsúztatták 
a katonai szolgálatból lesze-
relőket, köszöntötték a me-
zőgazdaságnak segítő honvé-
deket, és értékelték a szo-
cialista versenymozgalom 
eredményeit Az ünnepségen 
részt vett Nagy László, az 
MSZMP Csongrád megyei bi-
zottságának osztályvezető-he-
lyettese, Bódi György, a me-
gyei, dr. Dékány Klára, a 
városi KISZ-bizottság első 
titkára. 

A csapatzászló ünnepélyes 
fogadása után az egység pa-
rancsnoka köszöntötte a ven-
dégeket és a katonákat, majd 
átnyújtotta a honvédelmi mi-
niszter kitüntetéseit. A kato-
nai szolgálat átlag feletti tel-
jesítéséért, a szocialista ver-
senymozgalomban való helyt-
állásért a Haza Szolgálatáért 
Érdemérem bronz fokozatát, 
valamint a Néphadsereg há-
romszoros kiváló katonája 
kitüntetést kapta Fülöp Ist-
ván szakaszvezető, Szakái 
Kálmán szakaszvezető, Rozs-
nyai Attila szakaszvezető, Fó-
nyad László tizedes, Kiiment 
László tizedes, Csányi István 
tizedes. A Haza Szolgálatáért 
Érdemérem bronz fokozatát 
kapta Molnár Vilmos sza-
kaszvezető, a Néphadsereg 
háromszoros kiváló katonája 
kitüntetésben részesült Orosz 
Mihály szakaszvezető, Dom-
bovári László szakaszvezető, 
Pintér István őrmester. A 
Néphadsereg háromszoros ki-
váló raja és a Néphadsereg 
háromszoros kiváló szakasza 
kitüntetést kapta Polgár Ist-
ván, Mraznica István raja, il-
letve Rácz József szakasza. 
Az eredményes katonai szol-
gálatukért még több kitün-
tetést adtak át, és honvéde-
ket léptettek elő. 

A kitüntetések átadása 
után az egység parancsnoka 
köszöntötte a leszerelő kato-
nákat. Beszédében hangsú-

Tisztelgés a csapatzászló előtt 

lyozta: a nemzetközi politi-
kai életben tapasztalható 
enyhülés ellenére is biztosí-
tani kell a haza védelmét. 
Ugyanis az imperializmus ag-
resszív erői léteznek még, ezt 
bizonyítják a nemrégiben a 
Közel-, illetve Távol-Keleten 
lezajlott háborúk. Beszédé-
ben azzal is foglalkozott, 
hogy a honvédelmi ismere-
tek mellett a katonák olyan 
tudnivalókat is elsajátítottak, 
amelyeket a polgári életben 
felhasználhatnak majd. Egye-
bek között kitért a népgaz-
daságot segítő munkára, ahol 
az alakulatok ugyanolyan 
helytállást tanúsítottak, mint 
a harci feladatok megoldása 

közben. A parancsnokság ne-
vében sok sikert kívánt a 
fiataloknak. 

A leszerelő katonák nevé-
ben Szőke István honvéd bú-
csúzott az alakulattól, és jel-
képesen átadta a Iszerelö ka-
tona fegyverét Csiszár Elek 
honvédnek. Az ünnepségen 
felszólalt Bódi György, és 
többek között arról beszélt, 
hogy a polgári életben is 
olyan eredményesen álljanak 
helyt, mint ahogy ezt a hon-
védségnél tették. 

Az ünnepi csapatgyűlés vé-
gén a katonai egységek dísz-
lépésben vonultak el a csa-
patzászló és parancsnokaik 
előtt. 

A CSOMiTERV teljesítette 
ötéves tervét 

A Csongrád megyei Taná-
csi Tervező Vállalat kollektí-
vájának öt évre vonatkozó 
termelési értékterve 117 és 
fél millió forint volt A ter-
vet teljesítették, s december 
végéig várhatóan összesen 
124 millió forint termelési 
értéket állítanak elő. 

Az elmúlt öt év alatt szá-
mos beruházás valósult meg 
terveik alapján. A CSOMI-
TERV mérnökei készítették 
el egyebek között a Fonógyá-
ri úti nagykereskedelmi rak-
tárnak, a Fürj utcai lakóte-
lepnek, a Royal Szálló bőví-
tésének, a SZOTE biológiai 
intézetének, a KSH, illetve a 
SZÜV irodaházának, a Bér-
kert utcai 18 szintes lakóház-
nak, az Április 4. úti általá-
nos iskolai kollégiumnak, s 
a Pályaválasztási Intézetnek, 
valamint a Hódmezővásár-
helyi Vendéglátóipari Szak-
középiskola kollégiumának 
tervét. 

Műszaki fejlesztés kereté-
ben dolgozták ki a térbeli 
rácsos acélszerkezetek kivite-
li tervét, amelynek alapján 

máris több csarnokot épite-
nek Szegeden, s az ország 
más területén. Munkájukat 
május óta megváltozott kö-
rülmények között folytathat-
ták: ekkor költöztek be az 
új, Arany János utcai szék-
házukba. A szocialista bri-
gádok igyekezetét dicséri 
még, hogy tavaly mintegy 
félmillió forint értékű társa-
dalmi munkát végeztek óvo-
dák és bölcsődék megterve-
zésével. 

A Szakszervezetek Csong-
rád megyei Tanácsának el-
nöksége ülést tartott tegnap, 
csütörtökön. Először dr. 
Ágoston József vezetőtitkár 
beszélt a testületnek a leg-
utóbbi tanácskozás óta vég-
zett munkájáról Megvitatta 
és elfogadta az elnökség azt 
a jelentést, amely a tavaly 
decemberi párthatározatnak 
a megyei élelmiszeripari 
vállalatoknál történő végre-
hajtását elemzi. 

A kedvezőtlen időjárás sok 
kárt okozott az idén a mező-
gazdaságnak, így az élelmi-
szeripari vállalatoknak is. 
Az alapanyaghiány ellenére 
kiemelkedő munkát végeztek 
a Dél-alföldi Pincegazdaság, 
valamint a Szegedi Papri-
kafeldolgozó Vállalat dolgo-
zói. A többi vállalatnál so-
kat javíthat még az eddigi 
eredményen a szocialista 
brigádok összefogása. Ne-
hézséget okozott, hogy a 
vártnál kevesebb külföldi 
megrendelés miatt eladatlan 
készletek halmozódtak föl. 
E problémát ügyesen oldot-
ták meg a paprikafeldolgo-

zó vállalat szakemberei, akik 
megváltoztatták a termék-
összetételt; fokozták a kere-
sett, szárított vöröshagyma 
gyártását. 

Csikós Mihály, az ÉDOSZ 
megyei bizottságának titká-
ra szóban egészítette ki az 
általa készített beszámolót. 
A hozzászólások után dr. 
Ágoston József javasolta, 
hogy az anyagot — a kiegé-
szítésekkel együtt — küldjék 
el a megye kilenc élelmi-
szeripari vállalatának. 

Az elnökség ezután meg-
hallgatta a textilipari szo-
cialista brigádoknál végzett 
kulturális és világnézeti ne-
velőmunkáról készített tá-
jékoztatót. Végül dr. Nagy 
Máténak, a SZOT Társada-
lombiztosítási Főigazgatóság 
megyei igazgatósága vezető-
jének tájékoztató jelentésé-
vel ismerkedtek meg, amely 
a társadalombiztosítási tör-
vény alkalmazásáról szólt. 

Az elnökségi ülésen fel-
szólalt Oláh Miklós, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának munkatársa is. 

lanáGskoitás 

n nők 
nemzetközi 

éve 
A nők nemzetközi éve ma-

gyar bizottsága csütörtökön 
ülést tartott a Nőtanács 
székházában. Részt vett az 
ülésen Jakab Sándor, az 
MSZMP KB osztályvezetője 
és Földvári Aladár, a SZOT 
elnöke. Erdei Lászlóné, a Ma-
gyar Nők Országos Tanácsú 
nak elnöke tájékoztatót tar-
tott az ENSZ nemzetközi 
éve mexikói világkonferen-
ciájáról és a Berlinben októ-
ber 20—24. között sorra ke-
rülő nők világkonferenciájá-
ról. 

A nők berlini világkong-
resszusáról szólva Erdei 
Lászlóné elmondotta: a 
tanácskozás célja, hogy fó-
rumot adjon a nemzetközi 
közvéleménynek és minden 
olyan nemzeti és nemzetközi 
nőszervezetnek, szakmai 
szervezetnek és egyesületnek, 
amely az egyenlőséget, a ha-
ladást és a békét iktatta 
programjába. A világkong-
resszus értékeli majd a nők 
jelenlegi társadalmi, gazda-
sági, jogi, kulturális, szociá-
lis helyzetét; megfogalmazza 
a további fejlődést szolgáló 
igényeket, tennivalókat. 

Viselkedni a nézőtéren 
Színházszerető ember va-

gyok, ezenkívül még szín-
háztisztelő is! Ezt a tisztele-
tet az író, a színészek, tehát 
az egész színházi előadás 
iránt azzal is ki szoktam mu-
tatni, hogy fegyelmezetten 
viselkedem a nézőtéren! 

Ismeretes, hogy az orvosi 
ügyelet minden előadáshoz 
éppen úgy hozzátart >zik. 
mint például a tűzoltóügye-
let. Magam három bérlet 
ügyeletét vállaltam: az I. és 
II. Diákbérletét és a Kodáiy-
bérletét. Felháborodva ta-
pasztalom már évek óta, 
hogy a diákbérleteken a né-
zőtéri fegyelem egyre romlik. 
Egyes fiatalok viselkedése az 
előadások alatt már-már el-
viselhetetlen a jobbé-zésű 
nézőknek. A hangos be>zéd, 
az állandó nevetgélés, a meg-
jegyzések erősen zavarj '<k a 
színészeket, a zenekart, de 
a művészi élevezetet ke-eső 
nézőt is. Igen sokszor kény-

szerültem már a második 
felvonást a világosító helyi-
ségből nézni, mert annyira 
idegesített egyes nézők visel-
kedése. Operaelőadás alatt 
fiatal lányok állandóan és 
nem is halkan ruha- és 
egyéb élménybeszámolókat 
tartottak, nem csak szom-
szédjuknak, de közvetlen 
környezetüknek is. Előfor-
dult, hogy többször há'ra-
hátra néztem mérgesen de 
ahelyett, hogy észrevették 
volna magukat, megjegyzése-
ket tettek rám, tovább foly-
tatva a diskurzust, még ha.i-
gosabban. Emlékszem egyik 
előadásra: Király Leven ri a 
modortalan nézőtéri zajon-
gás hatására megállt sze.-epe 
közben, majd hallottam, 
hogy a kulisszák mögül be-
szóltak neki: folytasd, Le-
vente. Egy másik előadáson 
tűrhetetlen viselkedéséért 
egy diáklánytól elvetettem a 
bérletet a jegyszedövel, és le-

SEGITES 
ÉS ROKONSZENV 

Kótsxáxhatvanagyan adtak vért 
a hafdúsámsoni tömeg-

axarenoaéttanség sérütijainak 
ni akarással figyeli a bete-
gek sorsát A baleset napján 
és utána is szinte egyfolytá-
ban csengett a debreceni 
véradóállomás központjában 
a telefon: gyárak, üzemek, 
vállalatok, intézmények dol-
gozói jelentkeztek véradásra, 
hogy ezzel segítséget tudja-
nak adni a gyógyításhoz, ne 
egyen fennakadás az orvosi 

rrunkaoan. A tömegszeren-
csétlenség u+án 261-en adtak 
vért a betegeknek, (MTI) 

A debreceni egyes számú 
sebészet-' klinika orvosai, 
akik harmadik napja ápolják 
a h.-jdusamsoni törne ̂ szeren-
csétlenség sérültjeit, mindent 
megtesznek az állapotuk ja-
vulásáért. Két életveszé.ye-
sen -.érült utas állapota még 
mindig nagyon s'lLyo6, 11 be-
tegnél pedig ja-ulás észlel-
hető. 

Nemcsak az orvosok, a vá-
ros egész lakossága is mély-
séges rokonszenvvel ée seg, te-

Szegedre jön 
aZSOK 

együttes 

November 4—13. között rendezik meg hazánkban a 
Szovjet Kultúra Napját. A nagyszabású eseménysorozat 
egyik vendégegyüttese, a 80 tagú moldvai ZSOK néptánc-
együttes, november 10-cn Szegeden vendégszerepel. Két-
részes prsgramjukbán többek között moldvai népi tánco-
kat. régi szertartástáncot, tréfás láncot, cigány táncszvittet 
mutatnak be, életképeket, esküvői népszokásokat. A tán-
cokat Georglj Forcu, a Moldvai SZSZK érdemes művésze 
tanította be. Kénünk a Moldvai Szovjet S—--' ilista Köz-
társaság ZÜOX neptáncegyütU enek egyik színes produk-
cióját luezi. A november 10-i eloadasra máris valtbatók 
jegyek a Klauzál töri filharmóniai kirendeltségen. 

adtam a titkárságra. Mint 
később megtudtam, a sztiiök 
felháborodva követelték 
vissza jó modorú lányuk bér-
letét 

Nemcsak diákelőadásokon 
tapasztalható, hogy a néző-
téri viselkedés egyeseknél 
erősen kifogásolható. Egy 
„felnőtt előadáson" voitam 
inspekciós. A jobb oldali 
földszinti páholy egyikében 
öt fiatal ült, akik igen ízlés-
telenül viselkedtek, állandó-
an nevettek, „kommentálták" 
az előadást, úgy viselkedtek, 
mintha csak ők ülnének öten 
a nézőtéren. Én többször 
mérgesen felnéztem rájuk, 
de szinte élvezték, hogy mér-
gelődöm. Egyikük meg is 
jegyezte: „Milyen mérges ott 
lent az a kóbász". 

Hol vannak ilyenkor a ta-
nárok, hol van a nézőtéri 
ügyeletes? És mit lehetne 
tenni, ha jelen is ienne' Ta-
núja voltam olyan jelenet-
nek is, amikor a nézőtéri fel-
ügyelő az egyik emeleti pá-
holyból tartott „beszédet" a 
nézőtéren ülők részére —• 
semmi eredménnyel. 

Beszéltem emberekkel, 
akik azt mondották, hogy az 
a baj: nem követeljük meg 
a sötét ruhát és a nyakken-
dőt a színházi előadásokon. 
És ha megkövetelnénk? 

Egy filmvetítés „élményét" 
mondom még el. A mozielő-
adásokon valamivel jobb a 
nézőtéri moráL Más a prob-
léma. Ma már a magokkal 
okozott szemetelés csökkent, 
de van rágógumi! Ezeket az-
után a székek ülőkéjének al 
jára szokták ragasztani! Ezt 
úgy fedeztem fel, hogy egy-
szer a lábaimat a szék alá 
húztam, s nem tudtam visz-
szahúzni, mert odaragadt! 
Majd kiszakítottam a nadrá-
gomat, amíg megszabadul-
tam valakinek a rágógumiji-
tól! Még most sem tudtam' 
teljesen a szövetből a rágó-
gumit eltávolítani. 

Megtanulhatnánk megfe-
lelő magatartást tanúsítani a 
nézőtéren is. Azaz: visel-
kedni! 

Dr. Veress Sándor 


